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Telefon 72 28 24 00 

Folketingets Social- og Indenrigsudvalg 

Folketingets Social- og Indenrigsudvalg har d. 14. maj 2020 stillet følgende spørgsmål 

nr. 482 (alm. del) til social- og indenrigsministeren, som hermed besvares. Spørgsmå-

let er stillet efter ønske fra Anni Matthiesen (V). 

Spørgsmål nr. 482: 

”Vil ministeren opgøre antallet af underretninger om børn og unge per år i perioden 

2009-2019 og redegøre for, om antallet af underretninger om børn og unge er steget 

markant i løbet af de seneste år og i givet fald hvorfor?” 

Svar: 

Kommunerne har indberettet underretninger til underretningsstatistikken siden 1. 

april 2014, og Danmarks Statistik har offentliggjort data for perioden 1. januar 2015 til 

31. december 2018. Data om underretninger for 2019 er endnu ikke tilgængelige. Der 

er derfor kun mulighed for at opgøre antallet af underretninger om børn og unge i 

perioden 2015-2018.  

Det samlede antal underretninger er i perioden fra 2015 til 2018 steget fra ca. 97.000 

til ca. 127.000. Det svarer til en stigning på 31 pct. Antallet af underretninger har væ-

ret stigende over hele perioden, jf. figur 1.  

 
Figur 1  

Antal underretninger i perioden 2015-2018 

 

 Anm.: Antal underretninger kommunerne har modtaget i perioden 2015-2018. Horsens kommune har ikke indberettet tal for 

2018. Antallet af underretninger for Horsens i 2018 optræder som niveauet for Horsens i 2017. Aalborg har ikke god-

kendt data for 2017. Aalborg, Gribskov og Sønderborg har ikke godkendt data for 2018. Data for disse kommuner er der-

for behæftet med usikkerhed. 

Kilde: Danmarks Statistik (Statistikbanken UND1). 
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Stigningen i antallet af underretninger vurderes delvist at skyldes en stadig mere in-

tensiv kvalitetssikring af data foretaget af Danmarks Statistik, hvormed underret-

ningsstatistikken bliver mere retvisende år for år. En stigning kan derfor konkret skyl-

des, at kommunerne bliver opmærksomme på, at alt ikke tidligere har været indberet-

tet, fx af it-tekniske årsager, og retter indberetningen til. Ifølge Danmarks Statistik er 

denne kvalitetssikring en årsag til det stigende antal underretninger, selvom det er 

uvist præcis hvor stor en stigning, der kan tilskrives bedre datakvalitet: 

”Danmarks Statistik har i forbindelse med overtagelse af underretningsstatistikken 

sendt opgørelser til alle kommuner og bedt dem om at godkende deres indberettede 

tal for 2018. Vi ved positivt, at det har betydet en del flere underretninger - men vi 

ved ikke hvor stor del af stigningen i antal underretninger fra 2015 til 2016, 2017 og 

2018, der kan tilskrives den forbedrede datakvalitet.” - Danmarks Statistiks Statistik-

dokumentation for Underretninger om udsatte børn og unge 2018. 

Foruden en forbedret datakvalitet vurderes stigningen også at skyldes en fortsat øget 

opmærksomhed på underretninger blandt fagpersoner, der omgås børn og unge – 

eksempelvis skolelærere og ansatte i sundhedsvæsenet, samt et øget fokus i kommu-

nerne på både underretninger og tidlige, forebyggende indsatser.  

 

Med venlig hilsen 

Astrid Krag 
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